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Geachte genodigden, beste vrienden, 

Van harte welkom op de jaarvergadering van BEMEFA. 

Ik wens de deelnemers aan het debat ook uit eigen naam te bedanken. Niemand zal het in twijfel 

trekken dat AB registratie onze leidraad is en ons de broodnodige informatie geeft op de weg naar 

ons gezamenlijk doel: reductie van AB gebruik.  

Meten is immers weten. 

Wie dit moet doen is voor ons, als veevoederindustrie, zo klaar als een klontje: sector en overheid 

moeten samen de hand aan de ploeg slaan. Een gezamenlijke aanpak, duidelijke afspraken, duidelijke 

engagementen en een goede communicatie staan garant voor betrouwbare resultaten. 

Als veevoedersector hebben we reeds een lange traditie in samenwerken met de overheid: we 

mogen ons, in alle bescheidenheid kampioenen noemen van de convenanten. In 1998 zijn we gestart 

met het laag-nutriëntenconvenant, later gevolgd door het convenant gemedicineerde voeders, het 

convenant zink en het actieplan alternatieve eiwitbronnen.   

BEMEFA heeft, alweer eens, een zeer gevuld jaar achter de rug. Zijn er eigenlijk wel nog andere 

jaren? Traditioneel hebben we, tijdens onze statutaire vergadering met alle leden, de vele, 

uiteenlopende onderwerpen waarmee onze sector geconfronteerd werd doorgenomen. We mogen 

zonder blikken of blozen zeggen, dat ons beroep complex is, veelzijdigheid vergt en onder grote 

maatschappelijke druk staat. Dit maakt een nog meer innovatieve en marktgerichte houding 

noodzakelijk. 

De instapdrempel, beste collega’s en vrienden, voor ons beroep wordt steeds groter, de lat wordt 

continu hoger gelegd.  

Dit is ook zo voor onze klanten-veehouders. De technische eisen worden steeds maar scherper 

gesteld, de maatschappij kijkt nauwlettend toe en formuleert eveneens haar wensen, de markt 

schreeuwt om consumentgerichte producten.  

Jammer genoeg moeten we vaststellen dat een aantal dierlijke sectoren, ondanks al die 

marktgerichte inspanningen, reeds jaren onvoldoende beloond worden, denken we daarbij vooral 

aan de varkens- en melkveesector. Waar loopt het fout? 

Onze sector staat op vele vlakken aan de top van de wereld. Zijn we dan te bescheiden? Ligt de 

schuld bij Europa, of bij onze afnemers, de retail, politiek, consument of andere actoren binnen de 

keten? 

Er is eigenlijk maar één oplossing: samen aan één zeel trekken om onze dierlijke producten met 

succes af te zetten op de wereldmarkt. We moeten onze krachten bundelen en zoeken naar 

samenwerking tussen alle actoren binnen de keten van de dierlijke productie. Dierlijke productie, 

toelevering, onderzoek, overheid, afnemers en landbouworganisaties moeten streven naar dit 
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gemeenschappelijk doel. Die samenwerking is gebaseerd op vertrouwen, transparantie en 

verantwoordelijkheidszin, maar moet ook de ruimte scheppen voor een juiste verloning voor iedere 

betrokkene. 

De mengvoedersector staat in alle geval klaar om zijn verantwoordelijkheid op te nemen. 

Hierbij wil ik een aantal initiatieven van BEMEFA nader toelichten. 

In de eerste plaats verwachten alle stakeholders uit de voedselketen, terecht, een voedselveilig 

product. De diervoedersector in het algemeen, en de mengvoedersector in het bijzonder, hebben 

gedurende 15 jaar fors geïnvesteerd in voedselveiligheid. Ovocom hebben we bijvoorbeeld in 2001 

mede opgericht. En we zijn ervan overtuigd dat de resultaten gezien mogen worden. Met grote 

volharding screenen we onze grondstoffen en sturen we onze risicoanalyse continu bij. 

Kwaliteitscontrole vraagt werkelijk een engelengeduld om permanent bij te sturen en aan te vullen. 

“La patience est une vertu!”. Hierbij wil ik ook het belang om met alle schakels van de 

diervoederketen rond de tafel te zitten onderstrepen. 

Een tweede voorbeeld: de samenwerking met de overheid. 

De diervoedersector heeft, dit mogen we in alle bescheidenheid wel poneren, model gestaan voor de 

uitbouw van autocontrolesystemen, mede gevalideerd door de overheid. Daar zijn we fier op. We 

implementeerden een sectoraal bemonsteringsplan in samenwerking met de sector én in nauw 

overleg met de overheid. Hiermee zitten we op het juiste spoor. Dit werd ook duidelijk bevestigd 

door het “Directoraat-Generaal Gezondheid & Voedselveiligheid”, zeg maar de Europese waakhond 

van onze voedselagentschappen, toen zij bij ons op bezoek waren. Dit bezoek had de bedoeling het 

samenwerkingsmodel tussen privé-sector en overheid op vlak van de diervoederveiligheid te 

evalueren. Het eindrapport mogen we lovend noemen! Zowel de overheid als de diervoedersector 

mogen terugblikken op een succesvol gemeenschappelijk traject. Het Europese rapport onderstreept 

herhaaldelijk de voorbeeldfunctie die we uitdragen. 

Laten we nu duimen dat we via deze weg nog vlotter onze bestemming bereiken, namelijk “de export 

van onze dierlijke producten en dierenvoeders.” Ook daarvoor is samenwerking met de overheid van 

groot belang.  

En dan komen we zo tot een derde voorbeeld: internationale samenwerking. Met ons 

kwaliteitssysteem opereren we niet op een eiland. Van bij de creatie van Ovocom hebben we fors 

ingezet op de uitwisselbaarheid van kwaliteitssystemen. Er zijn op dit ogenblik verschillende 

akkoorden getekend met Nederland, Duitsland, Engeland, Frankrijk (voor het transport) alsook op 

Europees niveau. We hebben altijd nagestreefd om het voor onze bedrijven zo eenvoudig mogelijk te 

maken en ervoor te zorgen dat de grenzen geen onoverkomelijke hinderpalen opwerpen die het 

handelsverkeer zouden belemmeren. Jammer genoeg moeten we vaststellen dat er meer en meer 

nationalistische en zelfs regionale bewegingen opduiken die protectionistische reflexen inbouwen. 

Deze reflexen zijn niet duurzaam. Integendeel, ze verhogen nodeloos de kostprijs van onze dierlijke 

producten en riskeren de concurrentiekracht van onze dierlijke productie te hypothekeren. Zoals ik 

reeds heb aangehaald: de export naar de derde landen is de barometer voor de rentabiliteit van de 
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dierlijke sector. Deze protectionistische maneuvers bieden daar dan onvoldoende toegevoegde 

waarde. We roepen iedereen op voldoende nuchterheid aan de dag te leggen. BEMEFA heeft daar 

onder impuls van onze erevoorzitter Luc Seurynck op een constructieve manier veel inspanningen 

voor geleverd. En we zijn nog altijd van plan op dit elan verder te gaan. 

Een vierde speerpunt: duurzaamheid en alternatieve eiwitten. 

Duurzaamheid en hoge productiviteit hoeven zeker niet altijd met elkaar in conflict te komen. 

Intensieve veehouderij resulteert in een lagere voederbehoefte per kg geproduceerd vlees of liter 

geproduceerde melk. Onderzoek naar optimale nutritionele samenstellingen, technologische 

behandelingen, gebruik van nevenstromen en alternatieve eiwitten vormen dan ook een belangrijk 

onderdeel voor de verbetering van de carbon footprint, mestproductie en bijgevolg ook 

duurzaamheid.   

Specifiek voor wat duurzaamheid betreft heeft BEMEFA reeds sinds 2006 het initiatief genomen voor 

de geleidelijke implementatie van maatschappelijk verantwoorde duurzame soja. Samen met onze 

sojatoeleveranciers wordt de lat voor de productie van m. v. soja hoger gelegd. Maar ook niet té 

snel, want de boeren-sojaproducenten moeten kunnen volgen. Certificering maar ook vooral 

begeleiding zijn daarvoor essentieel. 

Het laatste speerpunt en thema van onze jaarvergadering gaat in op antibioticareductie. Niemand 

mag vandaag nog twijfelen aan de noodzaak om het antibioticagebruik te reduceren. Antibiotica 

resistentie is zonder enige twijfel een zeer belangrijk item. BEMEFA heeft in dit kader AMCRA mede 

opgericht. Met AMCRA werden scherpe doelstellingen vooropgesteld: een reductie van het 

antibioticagebruik met 50 procent tegen 2020. BEMEFA heeft ook daar zijn verantwoordelijkheid 

genomen en een aantal doelstellingen opgelijst: een halvering van de productie van gemedicineerde 

voeders, een verplicht voorschrift van de bedrijfsdierenarts en een verplichte registratie via het 

elektronisch voorschrift zijn de drie maatregelen die de raad van bestuur van BEMEFA heeft 

goedgekeurd. De laatste maatregel gaat op 1 oktober 2016 in.  

Zoals aangehaald bij mijn inleiding is een degelijke antibioticaregistratie noodzakelijk om een 

aanzienlijke reductie te garanderen. BEMEFA is voorstander om een convenant af te sluiten met de 

overheidsinstanties om de antibioticaregistratie, ofwel via privé-systemen zoals Belpork en Belplume 

ofwel via overheid (Sanitel-Med), geharmoniseerd te laten verlopen. BEMEFA pleit echter heftig voor 

een vermijden van een dubbele registratie. Een uitwisselbaarheid voor de ingave van het gebruik van 

de antibiotica is dus een absolute must. BEMEFA is er wel voorstander van dat elk kwaliteitssysteem 

over de gegevens beschikt en deze kunnen aanbieden als een toegevoegde waarde aan de 

deelnemers van kwaliteitssysteem. Dit kan des te beter ingevuld worden als de systemen direct over 

de gegevens kunnen beschikken. Het grote voordeel voor de overheid is dan kwaliteitsvolle gegevens 

aangereikt te krijgen van de privé-sector. De belangrijkste boodschap is daarna om de verwerking 

van de gegevens zo veel mogelijk te harmoniseren tot een éénvormig rapport naar de veehouder 

toe. De privé-systemen zijn dan weer aan de beurt om via sensibilisatie de reductie van het AB-

gebruik in daden om te zetten. Hiermede kan België weer een model tentoonspreiden van een 

unieke samenwerking tussen privé en overheid. “L’histoire se répète et se ressemble.” 
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Beste collega’s en vrienden, u merkt het misschien al. De rode draad die ik in deze toespraak wou 

brengen, is de noodzaak van een constructieve samenwerking met alle actoren van de dierlijke 

sector. BEMEFA is vragende partij om de hand aan de ploeg te slaan, een langetermijnvisie te helpen 

ontwikkelen en deze daarna een concrete invulling te geven.  

Graag zou ik nog van deze gelegenheid gebruik willen maken om iemand te bedanken die een levend 

voorbeeld is van constructieve samenwerking, namelijk onze uittredende voorzitter Luc Seurynck. 

Luc, met een groot gevoel voor verantwoordelijkheidszin, humor en optimisme heb je het 

voorzitterschap van BEMEFA gedurende 4 jaar waargenomen. In jouw overtuiging van het belang van 

export heb je meerdere initiatieven ondersteund in die richting. Overleg en samenwerking met de 

beroepsorganisatie’s in het buitenland stonden bovenaan in je agenda. Je bent de uitdaging 

aangegaan om samen met Yvan alle leden van BEMEFA te bezoeken en zo nog betere voeling te 

krijgen met de noden en wensen van onze sector. Dank voor dit alles.  

Collega’s, beste vrienden, we mogen inderdaad besluiten dat de lat het afgelopen jaar hoog is gelegd 

en dat samenwerking binnen de sector en in de keten belangrijk is. Met onze beroepsorganisatie 

BEMEFA beschikken we onder leiding van Yvan over een uitstekend team. Ik wil dan ook een warm 

applaus vragen voor hun enthousiaste inzet.  

Dan wil ik jullie bedanken voor jullie aandacht en geef dan ook graag het woord aan Joost Van Hyfte, 

onze gastronoom die ons niet langer op onze honger zal laten zitten… 

 

 

Frank Decadt 


